

附件 4 _ 大陸地區人民來臺說明

申請人如持大陸或香港、澳門地區護照，請務必與接待學者詳閱以下入臺作業資訊，經評估後再行申請。

依據移民署官網 112/09/27 公告，目前未開放大陸人士來臺專業交流，如通過本獎助案，來臺作業流程如下：

第一階段：須由接待系所/單位專案向主管機關（教育部）發函提出需求。接待系所/單位應先檢具來臺必要性、急迫性及不可替代性之說明與應備文件(名冊、行程表、計畫書)，向教育部申請，如經教育部函覆同意，方能續辦入臺證之申請作業(建議預留 2-4 週待教育部函覆時間)

第二階段：教育部函覆同意後，請由接待系所/單位檢附同意函及相關應備文件於內政部移民署入臺證線上系統送件申請(建議預留一個月作業時間)。入臺證申請請洽各校相關業務單位。

最新資訊皆由[內政部出入國及移民署](#)及[外交部領事事務局](#)公布為準。

Attachment 4 _ The Entry Requirements for Taiwan

for applicant holding a passport from Mainland China, Hong Kong, or Macau

FOR PASSPORT HOLDERS FROM MAINLAND CHINA, HONG KONG, OR MACAU, PLEASE ADDITIONALLY REVIEW THE ENTRY REQUIREMENTS FOR TAIWAN AND CONSULT WITH YOUR HOST SCHOLAR BEFORE SUBMITTING YOUR APPLICATION.

According to the announcement on 27th September 2023 from the National Immigration Agency's official website, professional exchanges for individuals from Mainland China to Taiwan are not currently open. If your application is approved, the process for coming to Taiwan is as follows,

Phase I:

The host department/unit must submit a formal request to the competent authority (Ministry of Education) with the necessary documentation, including the explanation of the necessity, urgency, and irreplaceability of coming to Taiwan, along with the required documents (roster, itinerary, project plan). Only upon receiving approval from the Ministry of Education can the process for applying for the Taiwan Entry Permit continue (it is recommended to allow 2-4 weeks for the Ministry of Education's response).

Phase II:

After obtaining approval from the Ministry of Education, the host department or unit should attach the approval letter and relevant documents when submitting the application through the National Immigration Agency's online system. It is advisable to allow at least one month for processing. For details on the Taiwan Entry Permit application, we recommend that the hosting department consult its university's designated administrative contact.